
باورش نمي ش�د. براي قهرماني به 
دنيا حيدري
      گفت وگو

ميدان رفته بودند اما باور نمي كرد 
در كن�ار قهرماني ك�ه بزرگ ترين 
هدف تيم بود، توانسته بود خانم گلي بازي ها را هم به دست آورد 
آن هم فقط با پاس گل بيشتر. بارها پيش از آن خانم گلي ليگ را 
تجربه كرده بود اما خانم گلي آسيا در كنار قهرماني، حس ديگري 
داش�ت كه هرگز تجربه اش نكرده بود. عنواني ك�ه قبل از بازي 
فينال تصور مي كرد بايد به فاطمه اعتدادي برسد و در طول بازي 
هم بارها با فريادهايش از بازيكنان خواس�ته بود شرايط را براي 
گلزني فاطمه مهيا كنند اما هت تريك برابر ژاپن، اين عنوان را به 
او داد؛ عنواني كه سال ها براي به دست آوردنش تلاش كرده بود.

    
 تكرار قهرماني به مراتب سخت تر از كسب عنوان قهرماني 
اس�ت. فكر مي كرديد يك بار ديگر موفق به كس�ب اين 

افتخار شويد؟
همانطور كه گفتيد تكرار قهرماني به مراتب س��خت تر است. 2015 
رفته بوديم كه يك كار بزرگ انجام دهيم. باورمان نمي ش��د قهرمان 
شويم. اگر هم نمي شديم كسي حرفي نمي زد اما اين بار همه چيز فرق 
مي كرد. انتظارات از ما خيلي بالا رفته بود. ما قهرمان آسيا بوديم و بايد 
ثابت مي كرديم اين عنوان به سادگي به ما نرسيده است. سال ها براي 
به دست آوردن چنين عنواني سخت تلاش كرده بوديم و خدا را شكر 

كه شرمنده مردم نشديم. 
 امسال برخلاف هميشه اردو و بازي هاي خوبي تدارك ديده 

شده بود، اين نتيجه حمايتي بود كه از تيم بانوان شد؟
شك نكنيد. ما ماه ها در اردو بوديم، هرگز پيش نيامده بود كه در عرض 
شش، هفت ماه هشت بازي دوستانه داشته باشيم آن هم با تيم هايي چون 
ايتاليا، روسيه، اوكراين و چين كه از بهترين هاي دنيا هستند. اين بازي ها 
خيلي به ما كمك كرد و اعتماد به نفس ما را بالا برد و باعث شد به هيچ 
عنوان به گل خوردن و باختن فكر نكنيم و فقط به فكر سه امتياز بازي 
باشيم، به طوري كه در بازي با چين وقتي عقب افتاديم، اصلًا نگراني و 
استرسي نداشتيم. بعد از 2015 ما استراحتي نداشتيم و با همان فرمان 
پيش رفتيم. كادر فني پس از المپيك داخل سالن تغيير كرد اما تغييرات 
مثبت و رو به رشد بود و شرايط را به مراتب بهتر كرد. هشت، 9 ماه قبل 

از تايلند در اردوهاي فشرده بوديم. زحمت زيادي كشيديم. البته فشار 
زيادي هم روي ما بود اما بايد قهرمان مي شديم. بايد نتيجه زحماتي را 
كه كشيده بوديم و تداركات خوبي كه ديده شده بود مي ديديم. اين بار 
همه حمايت كرده بودند. از مردم گرفته تا مسئولان. به هر حال قهرماني 

به سادگي به دست نمي آيد و اين را خوب مي دانستيم.
 بازي ها را خيلي خوب و با نتايجي پر گل آغاز كرديد. چطور 

اين مسئله باعث غرور كاذب نشد؟
قبل از هر چيز، هدف ما قهرماني بود و براي رس��يدن ب��ه آن برنامه 
داشتيم. از شرايط بازي ها هم خبر داش��تيم و خوب مي دانستيم در 
مرحله گروهي دو بازي داريم كه نس��بت به بقيه آسان تر است، پس 
دليلي نداشت با 14 گلي كه به تركمنستان زديم و 9 گل  به ازبكستان 
دچار غرور كاذب شده يا اشباع شويم. ما به دنبال قهرماني بوديم و فقط 

قهرماني مي توانست ما را اشباع كند نه هيچ چيز ديگري. ضمن اينكه 
كادر فني و خانم مظفر و اسلاميان و بقيه مدام حواسشان به بازيكنان 

بود و كاملًا ما را تحت كنترل داشتند. 
 يعني ش�هرزاد مظف�ر علاوه بر مس�ائل فني، مس�ائل 

روحي- رواني تيم را هم تحت كنترل داشت؟
بله، ما در اين خصوص جلسات زيادي داشتيم. اينطور نبود كه تمرين، 
تاكتيك گل زدن باش��د و تمام، خداحافظ. سرمربي تيم روي تك تك 
بازيكنان، خصوصيات اخلاقي، رفتاري و فني آنها اشراف داشت. جلسه 
آخر ما را دور هم جمع كرد و در خصوص تك تك بازيكنان صحبت كرد. 
اينكه چطور هستيم، چه خصوصيات و توانايي هايي داريم و چطور  در 
تمرين، در بازي و مسابقه مي توانيم باشيم. كاملًا واقعيت و هدفي را كه 
داشتيم برايمان  ترسيم كرد و قرار بود برايش بجنگيم. هميشه حواسش 

به بازيكنان بود كه امروز در چه شرايطي هستيم، از نظر روحي، رواني، 
فني و به طور كامل روي همه اشراف داشت و شايد به همين دليل هم بود 
كه توانستيم با اعتماد به نفس بالا به بهترين نتيجه دست يابيم و نتيجه 

زحماتمان را ببينيم. 
 اين مسابقات براي سارا شيربيگي علاوه بر قهرماني، خانم 
گلي را هم به دنبال داشت. عنواني كه پيش از اين بارها در 

ليگ به دست آورده بود. 
من س��ه دوره خانم گل ليگ ش��ده بودم اما خانم گلي آسيا يك چيز 
ديگر است. خيلي دلم مي خواست به اين عنوان برسم. برايش خيلي 
تلاش كردم. امسال به دليل مصدوميت خيلي به خودم فشار نياوردم 
كه مسابقات آسيايي را از دست ندهم و به همين دليل با دو گل كمتر، 
اعتدادي بود كه خانم گل ليگ شد. نه اينكه خانم گلي ليگ مهم نباشد 

نه، ما بهترين ليگ و بهترين بازيكنان آسيا را داريم و خانم گلي ليگ 
هم خيلي مهم است اما خانم گلي آسيا يك چيز ديگر است، اين عنواني 
بود كه تاكنون به دس��ت نياورده بودم و خدا را شكر مي كنم توانستم 

به دستش بياورم. 
 البته هت تريك در فينال باعث شد به اين عنوان برسيد.

بله، قبل از مسابقه آخر با بازيكنان حرف زده بوديم كه هواي اعتدادي 
را داشته باشيم كه خانم گل شود. بايد حواسمان به اين  بود كه شماره 
هشت ژاپن گل نزند. وقتي بيرون زمين بودم مدام فرياد مي زدم كه به 
فاطمه پاس بدهيد اما هت تريك كه كردم، با پاس گل بيشتر خانم گل 
شدم اما هرگز اينطور نبود كه به خاطر خانم گلي، خودخواهانه فقط به 
گلزني خودم فكر كنم. در تيم ما كسي اينطور فكر نمي كند. به همين 
دليل هم بود كه دو خانم گل در تيم ما بود با 9 گل زده كه اين نشان از 
اتحاد بچه ها و البته توانايي بالاي آنها داشت. عنواني كه با كمك همه 
به دست آمده و به همه تعلق دارد نه فقط به من. اما شايد باورتان نشود 
وقتي لوح را به من دادند فكر مي كردم بابت بهترين بازيكن شدن است 
نه خانم گلي كه وقتي فهميدم نمي توانم بگويم چه حس خوبي داشتم 

و چقدر خوشحال شدم. 
 بعد از اين موفقيت ها چه انتظاري از مسئولان داريد؟

 بايد همچنان به حمايت ها ادامه دهند. نبايد در خواب اين قهرماني ها 
بخوابيم و همه چيز را رها كنيم. نمي پذيرند كه ايران قهرمان آسيا بماند. 
براي حفظ اين عنوان بايد تلاش كنيم. بايد به تيم جوانان بها دهيم تا 
فردا روز با كنار رفتن هر يك از ما تيم ملي جايگزين خوبي داشته باشد. 
البته مسائل مالي و شغلي هم هست. اين روزها قول هاي خوبي داده شده 
است. ما بيشتر وقتمان را در اردوها سپري مي كنيم و فرصتي براي پيدا 
كردن شغل نداريم و فوتس��ال را هم كه كنار بگذاريم، به دليل شرايط 
سني كه داريم زماني براي استخدام نيس��ت. البته قول هايي دادند كه 
فكر نمي كنم نخواهند عملي كنند اما فوتسال بانوان نيازمند حمايت 
است. مي شود ليگ را سر و سامان داد. در حال حاضر جز سه تيم بقيه 
از نظر مالي بازيكنان را ساپورت نمي كنند. ليگ قوي داشتن يعني تيم 
ملي قوي. كاش فدراسيون براي جوانان فكري كند كه به المپيك بروند. 
آقايان مسابقات زيادي براي ديده ش��دن دارند اما بانوان نه. مسئولان 
ديدند نتيجه حمايت از تيم فوتسال بانوان دو قهرماني بود.  اي كاش به 

اين حمايت ها ادامه دهند تا اين موفقيت ها هم ادامه داشته باشد.

دروازه بان�ي يك�ي از 

شيوا نوروزی
      گفت وگو

سخت ترين پست ها در 
رشته فوتسال است و 
هر بازيكني نمي تواند درون دروازه خوش بدرخشد اما 
فرزانه توس�لي گلر باتجربه تيم ملي فوتسال بانوان 
س�ال ها توانايي هايش را به رخ حريفان كشيده و در 
قهرماني اين تيم در آسيا نقشي پررنگ ايفا كرده است. 
توسلي كه به او لقب »عقاب آسيا« هم داده شده است 
در گفت وگ�و ب�ا »ج�وان« از انگي�زه ب�الاي بان�وان 
فوتساليست براي كسب سكوي جهاني سخن گفت. 

    
موفقيت دوب�اره در آس�يا انتظ�ارات را از 
فوتسال بانوان بالا برده است. چطور مي توان 
ضمن حفظ اين جايگاه به فكر افتخارآفريني 

در سطح جهان بود؟
قهرماني دوباره در آسيا حاصل تلاش تيمي بود. پس از 
بازي هاي داخل سالن آس��يا حمايت هاي خوبي از تيم 
فوتسال بانوان شد و كادرفني و بازيكنان تلاش زيادي 
كردند. خوشبختانه به هدفمان رسيديم. در جام جهاني 
گواتمالا نتايج خوبي نگرفتيم اما قضاوت بدي در مورد ما 
نشد، چراكه همه شرايط تيم ملي و شرايط اعزام را درك 
مي كردند. در حقيقت هيچ كس انتظاري از ما نداشت 
اما حالا بعد از دو قهرماني آس��يا همه انتظار دارند تيم 
بانوان نيز مثل تيم مردان به جام جهاني برود و رتبه هاي 
اول تا سوم را به دس��ت بياورد. با اين حال واقعيت اين 
است تا زماني كه اردوها و بازي هاي دوستانه خوب براي 
تيم فوتس��ال بانوان درنظر گرفته نشود برآورده كردن 
اين انتظار واقعاً دشوار است. س��طح بازي آسيا با اروپا 
و جهان متفاوت است. منظورم اين نيست كه فوتسال 
ايران از سطح جهاني بسيار عقب است، ما در بازي هاي 
دوستانه مان با روسيه تيم چهارم دنيا را شكست داديم 
و به اسپانيا و پرتغال نيز با اختلاف كم باختيم. نشدني 
نيس��ت ولي نيازمند برنامه ريزي دقيق اس��ت. بايد با 
تيم هاي برتر جهان مثل برزيل، پرتغال و اسپانيا بازي 

كنيم تا بتوانيم به سطح اول جهان نزديك شويم. 
تدارك بازي هاي دوس�تانه انتظار زيادي از 

فدراسيون فوتبال به شمار مي رود؟
در يك سال گذشته نگاه ويژه اي به فوتسال بانوان شد. 
بازي هاي دوس��تانه خوبي با تيم ه��اي اوكراين، چين، 
روس��يه و ايتاليا انجام داديم و هيچ موق��ع تا اين اندازه 
بازي تداركاتي نداشتيم. بعد از اين ديده شدن مسئوليت 
فدراس��يون فوتبال نيز مثل ما س��نگين تر از قبل شده 
است. اميدوارم باز هم به تيم فوتسال بانوان بها داده شود 
و تا جايي كه مي دانم برنامه بلندمدتي براي اين رشته 
در نظر گرفته اند. مردادماه ليگ فوتسال شروع مي شود 
و هنوز هم زمان برگزاري جام جهاني مش��خص نشده 
است. بين بازي هاي ليگ احتمالاً اردوهاي تيم ملي و 

بازي هاي دوستانه در نظرگرفته مي شود. 
با اين اي�ده كه آس�يا براي فوتس�ال ايران 
كوچك شده است و از اين به بعد بايد نگاهي 

جهاني داشته باشيم موافقيد؟
دقيقاً همين طور اس��ت به ويژه حالا كه در اين دوره با 
اقتدار قهرمان آسيا شديم. با توجه به نتايجي كه  مقابل 
تيم هاي اروپايي كسب كرديم من هم معتقدم كه از اين 
پس بايد جهاني فكر كنيم و براي رس��يدن به رده هاي 

جهاني بجنگيم. فوتس��ال بانوان ايران پتانس��يل اين 
موفقيت را دارد. 

حضور م�داوم و پررنگ تيم ملي فوتس�ال 
بانوان كش�ورمان در ميادي�ن مختلف نگاه 
بين المللي را نسبت به حضور ملي پوشان با 

پوشش اسلامي تغيير داده است؟
نگاه همه دنيا به ما مثبت اس��ت. تا جايي كه حتي خانم 
مظفر س��رمربي تيم ملي اعلام كردند چند تيم خارجي 
درخواست بازي تداركاتي با تيم ملي فوتسال بانوان ايران 
را دارند. در صورتي كه قبلًا اي��ن ما بوديم كه از تيم هاي 

خارجي براي انجام ديدار دوستانه درخواست مي كرديم. 
حالا همين موفقيت هاي اخير شرايط را به نفع تيم ملي 
ايران تغيير داده است و اين مسئله پيشرفت فوتسال را 
ثابت مي كند. در بحث پوشش بايد بگويم اين مسئله كاملًا 
در آسيا جا افتاده است و حتي در جام جهاني گواتمالا نيز 
برخوردهاي خيلي خوبي از ما شد. جالب اينكه تماشاگران 
بازيكنان ايران را به ش��دت تش��ويق مي كردن��د. از اين 
برخوردها احس��اس غرور مي كنيم، چراكه پوشش مان 

انعكاس خوبي بين مردم داشته است. 
فكر مي كنيد با گذش�ت زم�ان قهرماني در 

آسيا به دست فراموشي سپرده شود؟
اين سؤال همه ماس��ت و همه جا گفته ام كه ان شاءالله 
حمايت ها دائمي باشد نه اينكه تنها تا دو، سه هفته بعد 
از قهرماني همه به يادمان باشند و بعد از آن فراموشمان 
كنند. اميدوارم بعد از اينكه تب قهرماني تيم فوتس��ال 
بانوان فروكش ك��رد تيم رها نش��ود. اي كاش حالا كه 
رس��انه ها اخبار تيم ملي را منعكس مي كنند با شروع 
ليگ برتر اخبار ليگ و عملكرد ملي پوش��ان را نيز رصد 
كنند و آن را انعكاس دهند. ليگ فوتس��ال بانوان يكي 
از بهترين ليگ هاي قاره آسيا محسوب مي شود. طبق 
اعلام قبلي قرار است ليگ، مردادماه آغاز شود و احتمالاً 

طي شش،هفت ماه برگزار خواهد شد. 
حمايت از ليگ فوتسال بانوان قابل مقايسه 
با ليگ مردان اس�ت؟ چرا اسپانسرها توجه 

كمتري به ليگ بانوان مي كنند؟
هميش��ه در ليگ بانوان مشكل اسپانس��ر داشته ايم. 
با اينكه هر س��اله تيم با 12 يا 14 تيم برگزار مي شود 
اما  غير از س��ه تيم اول جدول )حفاري، نفت آبادان و 
دانش��گاه( كه نس��بت به تيم هاي ديگر قرارداد بهتري 
با بازيكنانشان امضا مي كنند ساير تيم ها بدون قرارداد 
در ليگ حاضر مي شوند. حتي برخي باشگاه ها در ميانه 
فصل دست از تيمداري مي كشند. مشكلات مالي بسيار 
زياد است. شش ماه بازي مي كنيم و شش ماه ديگر يا در 
تيم ملي هستيم يا بيكاريم. در واقع بايد پول هايمان را 
براي شش ماه بيكاري پس انداز كنيم. از طرفي نيمي 
از قراردادهايمان پرداخت نش��ده و شايد هم هيچ وقت 
پرداخت نشود. تا زماني كه اخبار ورزش بانوان رسانه اي 
نشود خبري از سرمايه گذاري و اسپانسر نيست. اين يكي 

از دغدغه هاي ماست. 
پاداش قهرماني در آسيا به دستتان رسيده 

است؟
پاداش هاي قبلي پرداخت شده است و در جلسه تقدير 
رئيس جمه��ور از ورزش��كاران حواله 10 س��كه طلا را 
دريافت كرديم ولي هنوز خبري از پاداش فدراس��يون 

نشده است. 
آينده فوتسال بانوان را چطور مي بينيد؟

متأس��فانه در بح��ث پشتوانه س��ازي عملك��رد خوبي 
نداشته ايم و بازيكنان جوان و مستعد به تيم ملي معرفي 
نش��ده اند. بازيكنان فعلي نيز تجربه حداقل 10 س��ال 
عضويت در تيم ملي را دارند. اگر به اين مس��ئله توجه 

نشود در آينده با مشكلات جدي مواجه خواهيم. 
حرف آخر؟

تش��كر مي كنم از مردم كه حس و ان��رژي مثبت به ما 
تزريق كردند و خستگي از تنمان بيرون رفت. انگيزه ما با 

اين توجهات به رغم همه مشكلات بيشتر مي  شود. 

تكرار قهرماني تيم ملي 
سعيد احمديان

      گفت وگو
فوتس�ال در آس�يا بار 
ديگر شايس�تگي هاي 
بانوان را در عرصه ورزش به رخ كشيد. در گفت وگو با 
فاطمه ارژنگي ملي پوش خراساني تيم ملي فوتسال، با 
او از قهرماني آسيا تا روزهايي كه با سختي هاي زياد در 

پارك تمرين مي كرد، صحبت كرديم. 
    

دومين قهرماني فوتس�ال بانوان در آسيا در 
شرايطي اتفاق افتاد كه هميشه دفاع از عنوان 
قهرماني و تكرار آن سخت تر است و نشان از 
كار بزرگتان دارد. از قهرماني تان شروع كنيم؛ 

از بازي فينال و آن پيروزي مقتدرانه. 
 مسابقات س��خت بود و تيم ها فوق العاده خوب بودند اما 
مقتدرانه قهرمان شديم و همه نه تنها بچه هاي تيم بلكه كل 
مردم خوشحال شدند و اين خيلي براي ما لذتبخش تر بود. 
در بازي فينال در عرض 4 دقيقه، چهارگل به ثمر رسانديم، 
طوري كه ژاپني ه��ا هم مانده بودند كه چ��ه اتفاقي دارد 
مي افتد؟! خودمان هم باور نمي كرديم، حتي شب در هتل 
وقتي به برد 5 – 2 مقابل تيمي مانند ژاپن فكر مي كرديم، 
هنوز باورمان نمي ش��د كه چنين مقتدرانه توانس��ته ايم 

قهرمان شويم. 
البته اين نش�انه اقتدار و شايس�تگي بانوان 

ايران است. 
قطعاً همين طور است و بانوان نشان دادند چيزي از آقايان 
كم ندارند. همه بچه ها از بازيكن گرفته تا مربي و ساير اعضاي 
تيم از همان اول تنها براي قهرماني به مس��ابقات قهرماني 
آسيا رفته بوديم. قهرماني دوره پيش فكر نمي كنم اينگونه 
مقتدرانه بود و بچه هايي كه دوره پيش هم بودند، مطمئناً 

قهرماني امسال بيشتر به آنها چسبيد. 
در اين قهرماني، روند آماده سازي و حمايت ها، 
چقدر تأثير داشت؟ آيا حمايت ها كافي بود؟ 
اردوها و بازي هاي آماده سازي تان چقدر در 
نتيجه اي كه در تايلند كسب كرديد تأثيرگذار 

بود؟
حمايت هاي وزارت ورزش و فدراس��يون فوتبال واقعاً 
تأثيرگذار بود و امس��ال فدراس��يون هيچ چيزي براي 

فوتسال كم نگذاشت و هر امكاناتي كادر فني  خواست در 
اختيار ما قرار داد. بازي هاي دوستانه خيلي خوبي مقابل 
چهار تيم مطرح دنيا انجام داديم كه هم به بازيكنان كمك 
كرد و هم به كادر فني براي شناخت نقاط ضعف و قوت تيم. 
با وجود مشكلاتي كه آمدن تيم هاي مطرح به ايران دارند 
اما فدراسيون براي تدارك تيم ملي چيزي كم نگذاشت. 
ثابت كرديم اگر از بانوان حمايت شود، مي توانند افتخارات 

بزرگي كسب كنند. 
قهرماني شما بازتاب هاي زيادي داشت و نشان 

داد كه قهرماني تان ديده شده است. 
فكر مي كنم يكي از دلايلي كه قهرماني فوتسال به چشم 
آمد، پيگي��ري بازي ها و نتاي��ج تيم از فض��اي مجازي و 
شبكه هاي اجتماعي توسط مردم بود. البته هر چند ما با 
حجاب بوديم اما با توجه به پوشش حريفانمان، بازي ها در 
صداوسيما امكان پخش پيدا نكرد. با اين حال انتظار داشتيم 
صداوسيما با توجه به اينكه نمي تواند از نظر تصويري پوشش 
دهد، حداقل نتايج بانوان را لحظه به لحظه اعلام مي كرد. 
البته اين اشكال ندارد و اين سختي ها را بچه ها براي نسل 

بعد تحمل مي كنند تا شرايط بهتر شود. استقبال مردم هم 
طوري بود كه اصلاً فكرش را نمي كرديم و شوكه شده بوديم 
كه اينقدر قهرماني مان براي مردم اهميت پيدا كرده است. 
پيام هاي ورزش��كاران و هنرمندان معروف و مردم خيلي 
خوشحالمان كرد و باعث ش��د به اهميت كاري كه انجام 

داديم، پي ببريم. 
يكي از دغدغه ها و نگراني هاي بانوان در ورزش 
تبعيض هاس�ت. به رغم موفقيت هايي كه در 
ورزش بانوان كسب مي شود، زياد مورد حمايت 
قرار نمي گيرند. به نظر مي رسد اين موفقيت ها 

پاس�خ  خوبي به برخي مديراني باش�د كه در 
ورزش كشور نگاه تبعيض آميز دارند. 

تصور مي كنم ما خانم ها بايد در عمل توانايي هايمان را نشان 
دهيم. دو دوره است كه فوتسال با قهرماني در آسيا پتانسيل 
بانوي ايراني را در عمل نش��ان مي دهد. با اين قهرماني ها 
مي توانيم حقمان را بگيريم ولي امسال فدراسيون در برنامه 
آماده سازي تيم فوتسال، هيچ تبعيضي بين بانوان و آقايان 
قائل نشد و همه چيز در اختيارمان بود. البته در مجموع 
اگر به ورزش كشور نگاه كنيم، اين تبعيض ها بين خانم ها 
و آقايان هميشه هست. با اين حال اگر بانوان در مسابقات 
شركت كنند، هدف داشته باشند و فعل خواستن را صرف 
كنند، با اين قهرماني ها مي توانن��د به مديران ثابت كنند 
كه بانوان هم در ورزش چي��زي از آقايان كم ندارند. البته 
همانطور كه اش��اره كردم در اي��ن دوره امكاناتمان مانند 
آقايان بود و الان تبعيض ها خيلي كمتر شده است. البته اين 
به خاطر قهرماني هاي فوتسال بانوان در آسياست و چه بسا 
اگر قهرمان نمي شديم، شرايطمان به جاي اينكه بهتر شود، 
بدتر هم مي شد. خدا را ش��كر قهرمان شديم و اميدواريم 

امكاناتي بيشتر از آقايان هم به ما بدهند!
برخ�ورد مس�ئولان خراس�ان رض�وي و 
حمايت هايش�ان چطور بود؟ آيا حمايت هاي 

لازم از ورزش بانوان مي شود؟
با توجه به شرايطي كه استان خراسان رضوي دارد، پيش 
از اين مس��ئولان، كمتر س��مت فوتبال و فوتسال بانوان 
مي آمدند ولي الان چند سال است كه شرايط خيلي بهتر 
شده اس��ت و به ورزش بانوان اهميت داده مي شود. فصل 
گذشته خراسان رضوي در ليگ برتر فوتسال تيم داشت 
و چهارم ش��ديم. پس از اين قهرماني پس از 10 سالي كه 
در رشته فوتسال فعال هستم، استقبال خوبي از من شد 
و از مسئولان استان تشكر مي كنم و واقعاً سورپرايز شدم. 
اميدوارم اين حمايت ها نه تنها براي فاطمه ارژنگي، بلكه 
براي همه ملي پوشان استان مخصوصاً جوانان باشد، چون 

اين واقعاً به آنها انگيزه مي دهد.
چه ش�د كه تصميم گرفتيد براي ورزش اول 
فوتبال و بعد فوتس�ال را انتخ�اب كنيد؟ آيا 
مقاومتي نبود؟ چه سختي هايي را  براي شروع 

كار متحمل شديد؟
ورود به رشته فوتسال سخت بود و خيلي سختي كشيدم 
تا به اينجا رسيدم. وقتي اردوهاي ملي تمام مي شد، محلي 
براي تمرين در مش��هد نداش��تم و در پارك ملت تمرين 
مي كردم. وقت��ي فوتبال بازي مي ك��ردم زمين چمن در 
اختيارم قرار نمي دادن��د و در پارك و زمين خاكي تمرين 
مي كردم و از مسئولان پارك ملت هم تشكر مي كنم چون 

هفت،هشت سال در همين پارك تمرين كردم. 
اما به نظر مي رسد با توجه به موفقيت هاي شما 
راه براي بقيه بازيكنان فوتسال بازتر شده است 
و سختي هاي كمتري نس�بت به شما تحمل 

خواهند كرد. 
پس از قهرماني هاي بانوان در آس��يا، بسياري از خانم ها 
دوست دارند وارد رشته فوتسال شوند و اين خيلي خوب 
است، البته اين رشته با توجه به گرايش بانوان به واليبال 
و بسكتبال، شايد متقاضي كمتري داشته باشد اما اين 
قهرماني ها بسياري از بانوان را جذب فوتسال كرد و اين 
مسئله باعث مي شود براي تيم ملي هم پشتوانه سازي 

شود و هم بازيكناني بهتر از ما كشف شوند.
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بايد جهاني فكر كنيم
فرزانه توسلي دروازه بان تيم ملي فوتسال بانوان:

با تمرين در پارك به تيم ملي رسيدم!
فاطمه ارژنگي ملي پوش فوتسال بانوان:

نگاهي به تكرار قهرماني فوتسال بانوان در گفت وگوي »جوان« با سارا شيربيگي »خانم گل« مسابقات قهرماني آسيا

همچنان به حمایت نیاز داریم

اين روزها قول هاي خوبي داده شده است. ما بيشتر 
وقتمان را در اردوها سپري مي كنيم و فرصتي براي 
پيدا كردن شغل نداريم و فوتسال را هم كه كنار 
بگذاريم، به دليل شرايط س�ني كه داريم زماني 
براي استخدام نيست. البته قول هايي دادند كه 

فكر نمي كنم نخواهند عملي كنند


